
1 
 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  3.6.2024 

Číslo: 04590/2024/ORRCR-20675 

Vybavuje Ing. Jana Mesárošová 

Tajomníčka komisie 

email: jana.mesarosova@vucke.sk 

telefón: 055/6196 657 

 

ZÁPISNICA 

 

z 10. rokovania Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 27.5.2024, na Úrade Košického samosprávneho 

kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v Košiciach, zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

 

1.   Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania; 

2.   Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie; 

3.   Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2024, 

4.   Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. 

      polrok 2024,                                                                      

5.   Informácia o realizovaných aktivitách v lokalitách kúpele Turzov a Sobranecké kúpele, 

6.   Rokovací poriadok Zastupiteľstva KSK 1. Prerokovanie protestu prokurátora proti ustanoveniu  

      § 41 a § 49 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

      2. Dodatok č. 1 k Rokovaciemu poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

 7.  Výročná správa Košice Región Turizmus 

 8.  Návrhy, podnety a požiadavky; 

 9.  Rôzne; 

10. Záver. 

. 

 

K bodu č.1  

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predseda komisie pán JUDr. Pandy privítal prítomných členov komisie na 10. rokovaní 

komisie, ospravedlnili sa piati členovia z rokovania. 

 

Z celkového počtu 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania prítomných 12 členov, čo nie je 

nadpolovičná väčšina a komisia nebola uznášaniaschopná. 

Predseda komisie informoval o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu, výlučne pre 

potreby zhotovenia zápisnice. 

Program  rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál na 

prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  
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Záver:  Komisia nebola uznášaniaschopná.  

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie. 

 

Vyjadrenie:  Na 9. rokovaní komisie bolo prijaté uznesenie číslo 14/2024 v ktorom komisia 

odporúča vedeniu KSK a príslušným odborom začať rokovať s mestom Michalovce ohľadom 

vybudovania cyklotrasy z mesta Michalovce na severnú – hotelovú časť Zemplínskej šíravy. 

 

Informáciu o plnení uznesenia podala tajomníčka komisie. 

Diskusia:    - 

Záver:        Komisia nebola uznášaniaschopná.  

 

K bodu č.3 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2024 

 

Vyjadrenie:  Plán úloh komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráci je súčasťou pozvánky.  

Diskusia:      - 

Záver:          Komisia nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č.4 

 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. 

polrok 2024                                                                   

Vyjadrenie: Materiál je k dispozícií na portáli Digitálne zastupiteľstvo 

Diskusia:     - 

Záver:         Komisia nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č.5  

Informácia o realizovaných aktivitách v lokalitách kúpele Turzov a Sobranecké kúpele 

 

 Vyjadrenie: Materiál predstavila pani Ing. Jana Mesárošová z odboru regionálneho rozvoja KSK 

 

Došiel jeden člen komisie. Komisia bolo od tejto chvíle uznášaniaschopná. 

 

Diskusia:  

Členka komisie RNDr. Kováčová: do akej etapy prác resp. dokedy bude mať referát CR  

cyklodopravy a cykloturistiky na ORR kúpele na starosti? Kedy už to bude agenda spoločnosti 

Development KSK?  

Člen komisie JUDr. Borovský: upozorňuje, že otázka vyššie súvisí aj so spôsobom a zdrojom 

čerpania finančných prostriedkov z externých zdrojov a oprávnenosti subjektu k čerpaniu. 

Odpoveď: prípravné práce a príprava územia ako napr. certifikácia prameňa, statické posudky, 

architektonické súťaže a podobne sú v agende ORR.  

Predseda komisie JUDr. Pandy: koľko finančných prostriedkov, bolo doteraz investovaných 

do oboch kúpeľoch. 

Odpoveď: Prehľad o čerpaní rozpočtu z kapitoly Turzovské a Sobranecké kúpele bude tvoriť 

prílohu k zápisnici z tohto rokovania. 

Člen komisie JUDr. Borovský: existuje náhľadová štúdia na Sobrance vo vzťahu aj k okolitým 

pozemkom? 

Odpoveď: Nie neexistuje. Najprv bude spracovaný podnikateľský plán, ktorý definuje ekonomické 

ukazovatele napr. počet postelí. Na základe toho budeme vedieť povedať koľko a aké budovy je 
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potrebné rekonštruovať resp. postaviť a na akom mieste. ORR pripravuje architektonickú súťaž, 

ktorá určite zahrnie aj širšie vzťahy k okolitým pozemkom. 

Člen komisie Ing. Čuchran pripomenul, že na certifikáciu minerálnej vody je nutné posudzovať 

vodu min. 5 rokov. 

Odpoveď: ORR túto podmienku pozná. Čiastočne je vie splniť doložením, správ z obdobia, kedy 

voda bola využívaná detašovaným pracoviskom nemocnice v Sobranciach. 

 

Záver:  Predsedajúci komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 5/2024 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce berie na vedomie informáciu o realizovaných 

aktivitách v lokalitách kúpele Turzov a Sobrance.  

 

Hlasovanie č 5: 

Prítomní: 13 

Za:             13    Proti: 0   Zdržal sa:   0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č.6  

 

Rokovací poriadok Zastupiteľstva KSK  

1. Prerokovanie protestu prokurátora proti ustanoveniu § 41 a § 49 Rokovacieho poriadku 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

2. Dodatok č. 1 k Rokovaciemu poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie: Materiál predstavila p. PhDr. Heribanová z oddelenia organizačného, protokolu 

a zahraničných vzťahov . 

  

Došli dvaja členovia komisie. Komisia bolo od tejto chvíle uznášaniaschopná. 

 

Diskusia:  

Člen komisie  JUDr. Borovský: bude sa riadiť a podporí názor prokurátorky. Zároveň je názoru, že 

rokovací poriadok je „ živý“ dokument a v čase môže dôjsť k úpravám.  

Členovia komisie sa v diskusii zhodli, že na predmetnom rokovaní zastupiteľstva nedošlo 

k porušeniu rokovacieho poriadku. Ide len o úpravu Rokovacieho poriadku, čo nie je nič 

výnimočné. 

Predseda JUDr. Pandy sa opýtal, či má zmysel prijať uznesenie, ak jeho finálne znenie bude s p. 

prokurátorkou ešte len prerokované. Z diskusie vyplynulo, že tento návrh na uznesenie v danom 

čase má jasné znenie a môže sa o ňom hlasovať. 

 

Záver:  Predsedajúci komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 6/2024 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu predložený materiál 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č 6: 

Prítomní: 15 

Za:  12   Proti: 1   Zdržal sa: 2   

Návrh bol schválený. 
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K bodu č.7  

Výročná správa Košice Región Turizmus 

 

Vyjadrenie: Materiál predstavila JUDR. Lenka Vargová Jurková. 

Diskusia:  

Člen komisie JUDr. Borovský: KSK by malo upriamiť svoje aktivity aj na podporu opráva úprav 

hradov. 

Rovnakého názoru je aj člen komisie p. Vrchota. 

Člen komisie RNDr. Smrčo: poďakoval za prácu, ktorú vykonáva spoločnosť Košice región 

turizmus na čele s p. riaditeľkou.  

Záver:  Predsedajúci komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 7/2024 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu predložený materiál 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č 7: 

Prítomní: 15 

Za:                  15 Proti: 0   Zdržal sa:   0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č.8 

Návrhy, podnety a požiadavky; 

Pani PhDr. Kováčová a JUDr. Borovský vzniesli požiadavku: na ďalšie rokovania komisií pozvať 

spoločnosť EZUS Via Carpatia, aby predniesli správu o aktivitách v cezhraničnej spolupráci.  

Rovnako zniesli požiadavku na referovanie o aktivitách KSK v oblasti cezhraničnej spolupráce. 

 

Pani PhDr. Kováčová žiada na najbližšie rokovanie komisie prizvať zástupcov spoločnosti 

Development KSK ohľadom informovania komisie o jej činnosti a úlohách. 

 

K bodu č.9  

Rôzne:  

- 

K bodu č.10  

Záver 

Predseda komisie JUDr. Pandy konštatoval, že program rokovania komisie bol vyčerpaný, 

poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie komisie sa uskutoční 29.7.2024 

(streda) o 13:30 hod.  na Úrade Košického samosprávneho kraja. 

 

Komisia ukončila svoje rokovanie o 15:05. 

 

 

  ..................................................                  ....................................................     

        Ing. Jana Mesárošová                                       JUDr. Peter Pandy, LL.M. 

         tajomníčka komisie                                                 predseda komisie     

     
 

 

 
 


